
Repaso regras de acentuación 

 Palabras agudas: Levan a sílaba tónica no último lugar. 

Levan til cando teminan en vogal, “n” ou “s”. Exemplos: 

Colibrí, compás, sartén. 

 Palabras graves (llanas en castelán): Levan a sílaba tónica 

no penúltimo lugar. Levan til cando non terminan en vogal, “n” 

ou “s”. Exemplos: Fácil, árbol, túnel. 

 Palabras esdrúxulas: Teñen a sílaba tónica no antepenúltimo 

lugar. Sempre levan til. Exemplos: Último, sábado, médico. 

Repaso estructura morfolóxica da palabra 

Dentro dunha palabra, podemos distinguir diferentes tipos de 

monemas, os cales se dividen en lexema (ou raíz) e morfema: 

 Lexema ou raíz: É a parte da palabra que conserva a raíz con 

respecto ás palabras da súa familia. Exemplo: Cociñ-a,  

cociñ-eiro, cociñ-as, cociñ-ar, cociñ-arei; pint-ar, pint-aban, 

pint-ora… 

 Morfema: É a parte da palabra que varía. Exemplo: Cociñ-a,  

cociñ-eiro, cociñ-as, cociñ-ar, cociñ-arei; pint-ar, pint-aban, 

pint-ora… 

 

 

 


